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Geachte mevrouw Rossing, heer Fluks, 
 
Op 21 juni jl. hebben wij uw brief ontvangen waarin u ons vragen stelt over het tot stand komen van 
het Drents Programma Landelijk Gebied (DPLG) 0.5 en de wijze waarop de gemeente Aa en Hunze 
daarbij betrokken is. 
 
 
Beantwoording vragen: 
 
Vraag 1) Op welke wijze bent u door de provincie betrokken bij het opstellen van dit document? 

De gemeente is ambtelijk en bestuurlijk geïnformeerd over de opgaven uit het Nationaal Programma 

Landelijk Gebied (NPLG) en over wat die opgaven concreet betekenen voor de provincie Drenthe. 

Daarbij zijn wij ook geïnformeerd over het proces dat de provincie met alle stakeholders wil 

doorlopen om tot een DPLG te komen. In april jl. hebben alle stakeholders, met zogenaamde 

hackathons, de opgaven inhoudelijk verkend en hun belangen kenbaar gemaakt. Op basis hiervan 

heeft de provincie onder eigen verantwoordelijkheid een concept DPLG opgesteld die ambtelijk en 

bestuurlijk is toegelicht. 

 

Vraag 2) Welke input of (rand-)voorwaarden heeft u meegegeven? 

Een goed perspectief voor de landbouw en een goed sociaaleconomisch perspectief is nodig om 

draagvlak te kunnen verwerven voor de uitvoering van maatregelen en projecten in het kader van het 

DPLG. Wij hebben meegegeven dat draagvlak voor de gemeente erg belangrijk is omdat de 

opgaven voor een toekomstbestendig platteland grote ruimtelijke en sociaaleconomische gevolgen 

heeft. 

 

Vraag 3) Wat vindt u van het besluit van de provincie om de meest recente DPLG-versie 0.5 (zie 

agenda 28 juni Drents Parlement) naar Den Haag te sturen zonder dat u als ‘’stakeholder’’ de 

mogelijkheid heeft gekregen, vanwege het korte tijdsbestek een reactie of zienswijze te geven op dit 

document. 

De provincie heeft op aansturing van het Rijk, voor 1 juli 2023, een concept DPLG moeten 

aanleveren. Door de grote tijdsdruk is het niet mogelijk geweest om de conceptversie van het DPLG 

met alle stakeholders inhoudelijk te bespreken. Wel hebben we nog gebruik gemaakt van de 
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mogelijkheid om in de Ambtelijke Projectgroep DPLG en in het Bestuurlijk Overleg DPLG een eerste 

globale reactie te geven op het concept DPLG voordat deze door GS aan de Statencommissie wordt 

voorgelegd op 28 juni as. Wij hebben te weinig tijd gehad om een inhoudelijke reactie op het concept 

DPLG voor te kunnen bereiden. Dat hadden we graag anders gezien.  

 

Vraag 4) Worden de NDA’s (natuurdoelanalyses) opgesteld naar de voorkomende habitats op datum 

aanwijzing N-2000 gebied of worden er ook gewenste of eventuele in de toekomst mogelijke habitats 

in opgenomen? 

De NDA’s zijn opgesteld naar de voorkomende habitats op datum aanwijzing van het N-2000 gebied. 

Ons is bekend dat daarna in ieder geval nog een aanvullend besluit tot aanwijzing door de minister 

van LNV heeft plaatsgevonden. 

 

Vraag 5) Aangezien het Drentsche Aa gebied nog mist in de reeds beschikbare natuurdoelanalyses, 

hoe kunnen we kennisnemen van .. beoordelen… en eventueel een reactie indienen bij de provincie. 

In de huidige conceptversie van het DPLG is de NDA voor de Drentsche Aa pro memorie 

opgenomen. De provincie geeft als reden hiervoor dat alle benodigde gegevens voor de NDA bij het 

schrijven van deze conceptversie nog niet beschikbaar waren. In een latere versie van het DPLG 

wordt de NDA voor de Drentsche Aa zo volledig mogelijk bijgevoegd. Het is ons niet duidelijk of en 

wanneer wij als gemeente nog op de NDA’s kunnen reageren. 

 

Vraag 6) Bent u het met de fractie van de VVD eens dat dit een gevoel opwekt van ‘stakeholder’ te 

worden genoemd, maar tekent u maar bij het kruisje? 

De provincie heeft de gemeente en andere stakeholders met hackathons (interactieve werkvorm) 

betrokken bij het opstellen van het concept-DPLG. Van onze rol als stakeholder hebben wij gebruik 

gemaakt om het algemeen belang en het gemeentelijk belang goed onder de aandacht te brengen. 

Het nu voorliggende DPLG is alleen onder provinciale verantwoordelijkheid tot stand gekomen. Van 

de gemeente en andere stakeholders wordt niet gevraagd om het DPLG vast te stellen of er mee in 

te stemmen. 

 

Vraag 7) M.a.w. wat/welke instrumenten hebben we als Raad om een invulling door dit 

gebiedsprogramma op onze leefomgeving te beïnvloeden? Zowel in dit proces als bij de uitvoering? 

De provincie gaat het concept DPLG-versie 0.5 het komende half jaar verder uitwerken in overleg 

met alle gebiedspartners/stakeholders. De versie 1.0 die dat moet opleveren wordt naar verwachting 

maart 2024 aan Provinciale Staten voorgelegd ter besluitvorming. Daarop wordt de mogelijkheid 

geboden om formeel zienswijzen in te dienen. Op basis van het vastgestelde DPLG zal een 

gebiedsproces worden gestart waar de gemeente ook onderdeel van uitmaakt. In het concept DPLG 

is nu opgenomen dat de verantwoordelijkheid van de gemeenten in de eerste plaats wordt gelegd bij 

het planologische voorsorteren op maatregelen. De gemeenteraad heeft de bevoegdheid om per 1 

januari 2024 een omgevingsplan vast te stellen. 

 

Vraag 8) Wanneer we het DPLG 0.5 en andere provinciale doelanalyses bekijken, mist de VVD 

concrete punten over: vitaliteit, leefbaarheid, sociaaleconomisch perspectief van Drenthe behouden, 

een helder perspectief voor toekomstgerichte landbouw. Voor de VVD zijn dit essentiële punten die 

zeker niet vergeten mogen worden, maar nu ondergeschikt gemaakt worden aan het natuurdoel. 

Bent u dit eens met de VVD? Waarom wel, waarom niet? 

Wij vinden dat een goed perspectief voor de landbouw en een goed sociaaleconomisch perspectief 

belangrijke voorwaarden zijn om de grote opgaven in een gebiedsgericht proces vorm te kunnen 

geven. Beide perspectieven zijn in dit stadium nog niet uitgewerkt. Voordat het perspectief wordt 

benoemd moet wat ons betreft eerst de sociale en economische impact duidelijk zijn op basis van 

een maatschappelijke kosten/baten analyse. Naast de doelen voor natuur, water en klimaat, is het 

behoud van de vitaliteit van onze dorpen en de levensvatbaarheid van de landbouw- en 

recreatiesector evenzo belangrijk voor ons. 

 

 



 

 

 

Vraag 9) Op welke manier zorgen we/u ervoor dat deze voor de VVD essentiële punten ook 

meegenomen worden in de PPLG? 

De provincie benoemt deze punten voor een belangrijk deel zelf in het DPLG onder de ‘tien 

uitgangspunten’ voor Drenthe. Wij zien het als onze taak om de provincie aan te spreken op het 

naleven daarvan. 

 

Met vriendelijke groet,  

  

Namens het college van de gemeente Aa en Hunze,   

  

  

  

   

de heer R.L.H. Schoonderbeek  de heer A.W. Hiemstra 

secretaris     burgemeester 

 

 
 

 
 
 
 




